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Projekt je sufinoncirola Europsko unijo iz Luropskog .fondo zo regionolni razvoj

Split, 25.03.2022.

PREDMET: Zapisnik dionidke zoom radionice u procesu izrade plana upravljanja iAkcijskog
plana upravljanja posjetiteljima zaitiienim podrudjem park-5ume Marjan (9, radionica)

Radionica je odriana 24.03.202r. godine online preko zoom platforme.

Popis prisutnih sudionika :

1. Ivan Martinii - OIKON, voditelj projekta
2. Milena 5i3an - NATURE & ADVENTURE, savjetnica
3. Jelena Mihali6 - OIKON, strudna suradnica
4. Ivan Ljubii - OIKON, strudni suradnik
5, Vlado KuSan - OIKON
6. Damir Grub5ii, J.U.p.5. Marjan, ravnatelj
7. Ana Perdii, J.U.P,S. Marjan, voditeljica sluZbe pravnih ikadrovskih poslova

razvoja i projekata
B. Antonela dmrlec - J,U.P.5. Marjan, voditeljica SluZbe promocije i edukacije
9. Marjan Gavrandii - J.U,p.S. Marjan, glavni duvar prirode
10. Denis Sikirica, J.U.P,5. Marjan, strudni suradnik za projekte i EU fondove
ll.Vedrana Frani6 - Grad Split, voditeljica Odsjeka za medunarodne iEU fondove
12. Nediljko 2evrnja, prirodoslovni muzej i ZOO
13.Karla Fabrio Cubrii, MGIO, ZZOP, voditeljica Odjela za upravljanje za5tiienim

podrudjima
14. Boria Vitas - lvlZOE, ZZOP, viSa strudna savjetnica za jaianje kapaciteta
15.Mak Vujanovii - MGIO, ZZOP, viSi strudni savjetnik u Odjelu za upravljanje

zaSti6enim podrudjima
16, Srdan Marinii, predsjednik Dru5tva Marjan
17. Gradanska inicijaiiva Merjan je na5 - Ivan peri5ii
18. Marija Vukovi6 - sDZ, po ovlaitenju prodelnica Upravnog odjela za zastitu okoliia,

komunalne poslove, infrastrukturu i investicije
19. Mirko RuSdii, Prirodoslovno-matematidki fakultet Split, profesor i voditelj

botanidkog vrta
20. Duje Vulas - TZ Grada Splita
21. Nata5a Bu5ii, Hrvatska gospodarska komora
22. Anita BirimiSa - tajnica Druitva turistidkih vodida Split
23.Bo2o Kokan - prirodoslovni muze j i ZOO, viii kustos
24. Sanja Vrgod - Prirodoslovni muzej i ZOO
25. Ana Miletii - Udruga Sunce

Cattanijln put 2, 2L000 split, Hrvatska Tel: +385 (o)2r314 311; Fax: +385 (0)2i 314 313 e-mait: info@mrGn+.*",r-.tu
MB 1,916262 Ziro-radun:2390001 -ttOO32263O ( Hrvatska postanska banka )
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Projekt je sufinancirold Europsko unijo iz turopskog fonda zo regionolni rozvoj

Dnevni red:
1. Uvodna rijed
2. Sto 1e plan upravljanja? Kako se izraduje, a kako donosi?
3. Rezultati ankete provedene medu dionicima
4. Plan upravljanja park-Sumom Marjan
5. Upravljadka zonacija park-iume Marjan
6, Glavni ciljevi upravljanja park-iumom Marjan
7. Pitanja, miSljenja i prijedlozi dionika

1. Uvodna riied
Ravnatetj :UnS fVaryan
zahvalio im na odazivu

gdin. Grubiii je u uvodnoj rijedi pozdravio sve prisutne
i interesu.

uurLu/ u uvoctnom govoru pozdravila prisutne tenaglasila vaznost sudjerovanja dionika u izradi prana upravrjanja.

objasnila je nadela izrade plana upravljanja (u daljnjem tekstu: pU) te kako se on
donosi.

3,

Ivan ljubii je prezentirao analizu rezultata ankete. Anketa je poslana na vise od 60
adresa, a odazvalo se 2O dionika.

4.
Prof. Ivan Martinii je izragao vezano za proces izrade i sadriaj pU.

Proces planiranja i struktura pU

SadrZaj PU

- Analitidki dio
. Opis
. Ocjena stanja
. Trendovi
. prijetnje
. potencija li

- Programski dio
. Vizija
. Politike: ciljevi i mjere
. Zon ira nje
. Okvir provedbe

- Provedbeni dio
.. Dinamidki plan (prioriteti)
. pokazatelji
. Nositelji
. TroSkovi
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Projektje sufinoncirold Europsko unijd iz Luropskog fanda zo regionolni rdzvoj

5.

Ivan Ljubi6 je prezentirao upravljadku zonaciju te koncept i koriitenu metodologiju- Nadelo da zone budu jasne i prepoznailjive

Postoje:
1' Zona stroge zaitite koja nije primijenjena u izradi pu psM
2. Zona usmjerene zaStite (oko B7olo ukupne povriine psM, oko 263ha)o podzona oduvanja iumskih ekosustava (200ha)

o podzona oduvanja mozaidnih povr5ina (Saha)
o podzona oduvanja stjenovitih staniita ( ha)
o podzona oduvanja kulturne baitine (3ha)
o podzona oduvanja travnjaka (O,Bha)

3. Zona koriStenja (13oloukupne povr5ine RSw, S+ha;
o Podzona posjetiteljske infrastrukture 22ha
o Podzona naselja 11ha
o podzona vojnih objekata lha

Kartografski prikazje napravljen sukladno smjernicama. S obzirom na sitan prikazobeianoje svim prisutnim dostaviti ve6u i pregredniju digitarnu kartu.

U ovom dijelu radionice razvila se rasprava koja je na istu temu nastavljena i u dijelupredvidenom za raspravu te radi bolje preglednosti ditava rasprava na ovu temu je
stavljena pod posrjednji dio 7. pitanja, miirjenja i prijedrozi dionika.

6.

Prof' Martinic je prezentirao dio vezan za planirane aktivnosti za ostvarenje predvidenih
ciljeva,

:-5{

7. Pitanja. miSljenja i prijedlozi dionika

Dio rasprave vezan za upravljadku zonaciju
nastavljen je u ovom dijelu pa je, zbog bolje

vodio se nakon izlaganja Ivana Ljubiia i

preglednosti, ditava rasprava na ovu temu
stavljena u ovo poglavlje.
Tema upravljadke zonacije bila je
upravo za zonaciju.

najzastupljenija te su dionici pokazali najveii interes

Marija vukovii je postavila pitanje temeljem koiih akata je definiran naziv podzona naselja,naime vaZeiom prostorno-planskom dokumentacijom Grada Splita nije dopusteno
izgradnja naselja unutar park-Sume te da Iije zoniranje podloga za legaliziranje bespravnih
zahvata na Marjanu. Naime, gda Vukovii smatra da zonacija nije u skladu s prostorno-
planskom dokumentacijom Grada Splita.
Ivan Liubii ie odgovorio kako su sve podzone definirane iskljudivo raspoloZivim prostorno-
planskim dokumentima i da sve se mora provoditi iskljutivo prema vaZeioj prostorno-
planskoj dokumentaciji. Naime, PU nije dokument koji ima snagu, namjenu ni mandat zaprejudiciranje tema kao Sto je legalizacija bespravnih zahvata. pU provodi :ue5 varian
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Projekt je sufinanciralo Iuropsku unija iz Europskog fonda zo regianolni rdzvoj

koja nema nadleZnost legaliziranja bespravnih zahvata vei postoje institucije koje se bavetim problemima' svrha zonacije nema nikakve veze s preispitivanjem zakonitosti ilinezakonitosti pojedinih objekata kao ni odludivanje o sudbini istih. svrha zonacije je premanamjeni prostora odrediti smiernice buduieg upravljanja prilagodene trenutnom nadinukoriStenja te povr5ine.

Milena 5i3'an 1e nagrasira da je rijed o upravrjadkim zonama te da
urbanistidkom pranu te da se odnose na rad javne ustanove. cirj pu
legalnosti objekata.

je PU podreden
nije utvrdivanje

Srdan Marini6 takoder ima primjedbu da su u podzone naselja stavljeni nelegalni objekti inelegalni staklenici te da je redeno da ie se JU prilagoditi trenutnom nadinu koristenja aliie problem u tome Sto je n'adin koriStenja nelegalan te da je potrebno oznaditi todno Sto ielegalno a 5to nelegalno naselje. Postoie dokumenti koji su todno definirali legalne odnosnonelegalne objekte.

Marija Vukovii smatra da je pojam naselja jasno definiran Zakonom o prostornom uredenjute da je navedeni pojam problematidno koristiti u kontekstu zoniranja jer moZe doii dokrivih tumadenja, a posebno jer upravno tijelo SDZ ima saznanja da se na pojedinim
oznadenim podrudjima dogodila bespravna gradnja ida su to nelegalni objekti. potrebnoje preispitati ovu situaciju i prostorno-plansku dokumentaciju Grada splita te utvrditi Stose todno unutar granica PS Marjan moZe todno dogoditi. Takoder smatraju da se ovakvimna6inom zonacije dovode u neravnopravan poloZaj vlasnici parcela koji nisu gradili nasvojim parcelama u odnosu na nelegalne graditelje, Vode6i raduna o nuu"d"nom potrebnoje preispitati izradeno te po potrebi korigirati, posebno Sto se tide juZne strane Marjana.

Ljubii je odgovorio da 6e razmotriti primjedbe i u suradnji s ministarstvom razmotritimogu6nosti prilagodbe predmetne karte, ali da svakako njena namjena nije rje5avanjeproblematike zakonitosti objekata.

Prof' Martinii je predloiio da se podzona naselia nazove podzonom izgradenih povrsina teda se izradivadi ne6e mijedati u ispitivanje regarnosti postojecih objekata

Gospoda Vukovii smatra da rje5enje prof, Martiniia nije dobro rjesenje u svrhu iti6enjapark-Sume Marjan s obzirom na zahtjeve koji dolaze u njeno upravno tijelo, navedenomoie dovesti do potencijalnih problema te se ovom se problemu mora pristupiti analitidkii provjeriti Sto je predvideno GUP-om i prostornim planom Grada Splita. Takoder smatrada Grad Split posjeduje evidenciju nelegalnih objekata te da sukladno Zakonu o legalizacijiobjekti u P5 Marjan nisu mogri biti regarizirani GUp-om Sprita.

Ravnatelj Grubsii smatra da je sve prikazano temeljem postoje6eg stanja te da navedenoni ne koji nadin ne moze utjecati na zakonski okvir ni promjene u va2eioj prostorno-planskoj dokumentaciji te da u kontekstu razgovora namjenu prostora ie definiratiprostorno-planski dokumenti a ne ovaj plan.

Mariia Vukoviiie predloZila da se kartografskijasno definira legalne inelegalne objekte dabi se izbjegla manipuracija prostorno-pranskom dokumentacijom.

Martinii je zakljudio da je sve navedeno potrebno s ministarstvom raspraviti najbolji nadinkako prikazati navedeno istovremeno se pridrzavajuii Smjernica.
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Projekt je sulinancirarct Europsko uniju iz Europskog fondo zct regionorni rozvoj

Srdan Marinii smatra da je problematidno kako ie se ubuduie JU odnositi prema zonama
koje su odredene kao naselja a zapravo se radi o nelegalnim objektima te da je apsurdno
da se nelegalni objekti svrstavaju u podzonu naselja a zapravo ih ne bi trebalo ni biti.
Takoder smatra da bi pojedina podrudja oznadena ljubidastom bojom zapravo trebala biti
oznadena Zutom bojom.

Karla Fabrio Cubrii podrZava navedene prijedloge a navodr iprimjer Mljeta gdje su pojedini
nelegalni objekti ostavljeni u podrudju oznadenom Zutom bojom da bi se izbjegla bilo koja
moguinost uvodenja gradevinskom zonom odnosno desticom. Dosad izradene zonacije
prema smjernicama bile prvenstveno izradivane za podrud;a Sade kategorije od park-iume
(NP, PP) te smatra da je potrebno razmisliti da li ovakva zonacija odgovara potrebama,
razmotriti prijedloge za izmjenu nazlva zone i podzone naselja te da bi za nelegalne objekte
bilo bolje staviti ih u zonu usmjerene za5tite.
Takoder, naglasila je da je u novim izmjenama idopunama Zakona o za5titi prirode
zonaciia postala dio dokumenta Miera zaStite i oduvanja za5ti6enog podrudja u kojem se
sve upravljadke mjere veiu za pojedine zone i podzone te je kartografski prikaz zonacije
sastavni dio tog dokumenta,
Takoder je istakla da se, sukladno smjernicama, postupkom zoniranja konstatirajupostojeie ali i planiraju buduie upravljadke potrebe u cilju oduvanja prirode. Dakle
postupkom zoniranja ne samo da stavljamo u prostor iono Sto se koristi ali imamo i
upravljadke ideje i potrebe i u tom smislu iscrtavamo zone i podzone. Slijedom navedenog
smatra da nije nuZno da neki objekt koji smatramo nelegalnim i za koji nitko nije Zelio da
bude unutra da bude iscrtan samo zato Sto je to postojeie stanje vei ga je moguie iskljuditi
iz kartografskog prikaza.

Prof' RuSdii je predloiio da se stjenoviti obalni dio na sjevernoj strani Marjana te dijelovi
KaSuna i Kasteleta kao izone mediteranskih travnjaka takoder oznade na karti zonacije.
SloZio se sa mi5ljenjima gdin, Marini6a, gde.Vukovii te Karle ali istovremeno smatra da je
trenutno stanje potrebno unijeti ali mozda primjerenijeg naziva,

Ljubii istide da zonacija mora biti pregledna te da ie neke sastavnice opisane u
tekstualnom dijelu moZda ne6e biti vidljive na karti zbog specifidnosti p5 Marian.

Srdan Marinii je podvukao zakljudak na ovu temu na na6in da se svi slaiu da je potrebno
slusati mi5ljenja struke te da se nada da 6e izradrvadi pU to uzeti u obzir te da postojeii
nelegalni objekti ne bi trebali biti ucrtani u kartografski prikaz.

Gdin' Perisli je predstavio inicijativu koju predstavlja. Iznio je primjedbu da se do sada
nijednom nije spomenulo privatne vlasnike pod kojima je gotovo treiina povriine pS
Marjan Sto nije korektno. Nije prihvatljivo da izradivad karte zonacije bez mi5ljenjaprivatnih vlasnika izradi kartu pod kojom spada i privatno zemljiSte i takoder da je nuZno
razluditi javno od privatnog. Takoder smatra da se ne moZe upravljati privatnim
vlasniStvom bez suglasnosti vlasnika.

Zakljudeno je da je za uspjeSnost upravljanja i rada JU nuZna suradnja s vlasnicima sprivatnih zemljiSta.



U nastavku dogovora izmedu izradivada
planirana radionica biti odradena u vidu
rasprave,
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Projekt je sufinoncirola Europsko unija iz Europskog fondo zo regionalni rozvoj

Gda' BirimiSa je ukazala na sporne zakonske akte koji su u fazi donosenja a odnose se nasmanjenje podrudja pod kulturnom zaStitom. Ravnatelj GrubSii ju je uputio da moZe uputitiprimjedbe na PU ili se njemu osobno obratiti na sluzbenu email adresu.

Gda' Miletii smatra da su neke od aktivnosti malo preambiciozne 5to se tide vrste aktivnostiali izadanih rokova, Takoder smatra da je sigurno potrebno brojdano jadanje kapaciteta
ali i jadanje postojeiih.

BoZe Kokan je pitao kad se planlra po5umljavanje i da li je predvidena izgradnja
kompostiSta zbog manjka plodnog tla. Gdin. Grub5i6 uputio ga na Grad Split kao
Sumoposjednika, a gdin' Martinii se osvrnuo na Elaborat obnove park-iume Marjan i
Program gospodarenja pS.Marjan.

Gdin' Peri5ii se opet vratio na pitanje upravljanja privatnim zemljidtem. prof. Martini6 muje objasnio da je njegovo zemliiSte unutar granica park-Sume Marjan, a zonacija se ne
odnosi na njegova vlasnidka prava.

Potaklo se pitanje upisa posebnog pravnog reZima. Gdin. periSii smatra da upis nije moguiida je protuzakonit dok gdin. Marini6 smatra da je upis zakonit i nuZan. prof. Martini6 je
iznio da je u praksi to kompliciran postupak i da iztog razloga ve6ina za5ti6enih podrudja
nema rijeden navedeni problem.

U zavrinoj rijedi gda' Silan je uputila sve prisutne da ie svi sudionici radionice dobiti
materijale te da je sljedeii korak javna rasprava tijekom koje ie svi imati priliku iznijetiprimjedbe na Plan upravljanja.

i JUPS Marjan dogovoreno je da ie posljednja
pripreme za odrlavanje javnog izlaganja i javne

Radionice su fotodokumentirane, a Zapisnik je sastavio Marjan Gavrandii

GLAVNI dUVNN PRIRODE

AVRANali dipt.ing,
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